
JEGYZŐKÖNYV

Készült Mezőfalva Nagyközség Önkormányzata Képviselőtestületének 2010. május 25-én 16 
órai kezdettel megtartott üléséről.

Jelen vannak:
Márok Csaba polgármester
Bán Balázs képviselő
Cseke Ottó képviselő
Csizmadia Imre képviselő
Kis Attila képviselő
Salgó József képviselő
Molnárné Troppert Mária képviselő
Sóki László képviselő
Tarány Sándor képviselő
Szántó István képviselő
Töttős Tibor képviselő
Dr. Woth László jegyző

Márok Csaba polgármester köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy a testület 11 fővel 
határozatképes. A kiküldött meghívóban szereplő napirendeket ajánlja megtárgyalásra azzal, 
hogy az „Egyebek, bejelentések” is kerüljenek fel a napirendek közé. 

A képviselőtestület a napirendekre tett ajánlást 11 igen szavazattal – egyhangúlag – elfogadta

Napirend:

1.) Átfogó  értékelés  a  2009.  évi  gyermekvédelmi  és  gyermekjóléti  feladatok 
ellátásáról

Előadó: Borbély Anikó aljegyző
              Nikolinné Héring Edit intézményvezető 

              
2.) Beszámoló a szociális családsegítő tevékenységről 

               Előadó: Nikolinné Héring Edit intézményvezető 

3.) Beszámoló  a  Többcélú  Kistérségi  Társulás  Tanácsában  végzett 
tevékenységről

Előadó: Márok Csaba polgármester           

Egyebek, bejelentések
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1.) Átfogó  értékelés  a  2009.  évi  gyermekvédelmi  és  gyermekjóléti  feladatok   
ellátásáról

Kis Attila képviselő a Szociális  bizottság elnöke tájékoztatja a képviselőtestületet,  hogy a 
bizottság  az  előterjesztést  megtárgyalta,  azt  jónak  találja,  és  a  képviselőtestületnek 
elfogadásra ajánlja, egyben  köszönetet mond a magas szintű munkavégzésért. 

Márok Csaba polgármester megkérdezi, hogy milyen a gyermekintézmények kapcsolata a 
szociális intézménnyel. 

Jaksics  Erzsébet iskolaigazgató  tájékoztatja  a  képviselőtestületet,  hogy  minden  szinten 
kitűnő  munkakapcsolat  és  személyes  kapcsolat  alakult  ki  a  szociális  feladatokat  ellátó 
személyekkel  és  intézményekkel.  Minden  problémát  igyekeznek  közösen  megoldani, 
amennyiben ez egyáltalában lehetséges. 

Kondor Lászlóné óvodavezető elmondja, hogy az óvoda részéről is hasonló tapasztalatokról 
tud beszámolni és reméli, hogy ez a jövőben is ugyanilyen marad. 

Egyéb  észrevétel,  kérdés  nem hangzott  el,  ezért  Márok  Csaba polgármester  javasolja  a 
képviselőtestületnek,  hogy  elismerve  az  intézmények  és  közreműködők  munkáját,  a 
beszámolót fogadják el. 

A képviselőtestület 11 igen szavazattal – egyhangúlag – az alábbi határozatot hozta:

41/2010.(V.25.) Ök.sz. Határozat

Mezőfalva  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselőtestülete  a  2009.  évi 
gyermekvédelmi és gyermekjóléti feladatok ellátásáról szóló beszámolót elfogadta. 

Felelős: Márok Csaba polgármester
Határidő: azonnal

2.) Beszámoló a szociális családsegítő tevékenységről   

Kis Attila képviselő a Szociális  bizottság elnöke tájékoztatja a képviselőtestületet,  hogy a 
bizottság az előterjesztést megtárgyalta, azt jónak találja és a képviselőtestületnek elfogadásra 
ajánlja.

Egyéb  észrevétel,  kérdés  nem hangzott  el,  ezért  Márok  Csaba polgármester  javasolja  a 
képviselőtestületnek, hogy a beszámolót fogadják el. 

A képviselőtestület 11 igen szavazattal – egyhangúlag – az alábbi határozatot hozta:
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42/2010.(V.25.) Ök.sz. Határozat

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának Képviselőtestülete a 2009. évi szociális 
családsegítő tevékenységről szóló beszámolót elfogadta. 

Felelős: Márok Csaba polgármester
Határidő: azonnal

3.) Beszámoló  a  Többcélú  Kistérségi  Társulás  Tanácsában  végzett   
tevékenységről

Márok Csaba polgármester tájékoztatja a képviselőtestületet, hogy a Dunaújvárosi Többcélú 
Kistérségi Társulás a 2009-es évben komoly átalakuláson ment át. A képviselőtestület előtt is 
ismeretes,  hogy  próbálkoztunk  megszervezni  a  szociális  feladatellátásokat,  mely  kapcsán 
Dunaújvárosnál ez olyan nagyságrendű beavatkozást  jelentett volna a város életében, hogy 
ehhez  nem  kívánt  hozzájárulni.  Más  lehetőséget  kerestünk  és  a  gyermekek  átmeneti 
otthonának  kialakítása  történt  meg  a  tavalyi  évben.  Nagykarácsonyban  megépítettük  a 
gyermekek  átmeneti  otthonát,  mely  az  év  végéig  működési  engedélyt  is  kapott.  Ez  azért 
lényeges,  mivel  eddig  az  időpontig,  ha  ezt  nem  tudtuk  volna  ezt  megtenni,  akkor  a 
normatívára való jogosultságát a Többcélú Kistérségi Társulás elvesztette  volna.  A tavalyi 
évben elindítottuk a kistérségi feladatellátásban a logopédiai feladat elvégzését, amit sikeresen 
tudunk  megoldani.  További  szakszolgálati  feladatot  is  próbálunk  kistérségi  szinten 
megszervezni,  mely  a  gyógy-testnevelés,  ennek  ellátásához  már  Dunaújváros  elvi 
hozzájárulását  adta.  A Dunaújvárosi  Többcélú Kistérségi  Társulás a törvényi  előírásoknak 
megfelelően pénzügyi stabilitással végzi munkáját. Természetesen, úgy ahogy az eddigiekben 
volt,  a  polgármester  a  jövőben  is  az  aktuális  kistérségi  döntésektől  folyamatosan  be  fog 
számolni a képviselőtestületnek.

Bán Balázs képviselő  kérdezi,  hogy  az  elmúlt  évek  során  többször  hallhattuk  azt,  hogy 
kommunikációs zavarok voltak a Kistérségi Társulás vezetése, az adminisztratív szervezet és 
az önkormányzat között, változott-e ez a helyzet.

Márok  Csaba polgármester  elmondja,  hogy  a  helyzet  alapvetően  változott,  valamennyi 
problémánkat meg tudjuk beszélni és meg is tudjuk oldani a kistérségen belül, javaslatainkra 
nyitott a  szervet. Több olyan döntés is született,  amely pozitívan befolyásolta a szervezet 
működését, az önkormányzatok anyagi helyzetét és a mi kezdeményezésünk volt. 

Egyéb  észrevétel,  kérdés  nem hangzott  el,  ezért  Márok  Csaba polgármester  javasolja  a 
képviselőtestületnek, hogy a beszámolót fogadják el. 

A képviselőtestület 11 igen szavazattal – egyhangúlag – az alábbi határozatot hozta:
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43/2010.(V.25.) Ök.sz. Határozat

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának Képviselőtestülete a Többcélú Kistérségi 
Társulás Tanácsában végzett tevékenységről szóló beszámolót elfogadta. 

Felelős: Márok Csaba polgármester
Határidő: azonnal

Egyebek, bejelentések

Márok Csaba polgármester ismerteteti, hogy a vízművet üzemeltető DVCSH előterjesztést 
tett  az  ivóvíz  árának  emelésére.  Az  előterjesztés  a  képviselők  megkapták.  A  Pénzügyi 
Bizottság  az  előterjesztést  megtárgyalta,  kéri  Szántó  István  elnök  urat,  hogy  a  Pénzügyi 
Bizottság véleményét ismertesse a képviselőtestülettel.

Szántó  István képviselő,  a  Pénzügyi  Ellenőrző  és  Gazdasági  Bizottság  elnöke  elmondja, 
hogy  a  bizottság  megtárgyalta  az  előterjesztést.  Az  a  vélemény  alakult  ki,  hogy  az 
előterjesztés  vagy  idő  előtti,  vagy  már  elkésett.  A  koncessziós  szerződés  szerint  az 
előterjesztést úgy kell megtenni, hogy december 31.-ig hatályba lehessen léptetni a következő 
évi szolgáltatási díjakat. Ez nem történt meg, ezen túlmenően a koncessziós szerződés azt is 
előírja, hogy a szolgáltató köteles évente írásos beszámolót készíteni és azt előterjeszteni a 
képviselőtestületnek. Ezért a képviselőtestület - bár tudomásul veszi, hogy az emelés indokolt, 
hiszen  több  éve  nem történt  díjemelés  –  ebben  a  formájában  az  előterjesztést  nem tudja 
támogatni, szükség van az írásos beszámolóra is és a díjemelés megfelelő indoklására. 

Nyalka László az előterjesztő jelenlévő képviselője elmondja, hogy jó kapcsolatban van a 
polgármesteri  hivatal  illetékeseivel,  igyekeznek  megoldani  a  fejlesztési  és  fenntartási 
feladatokat. Három éve nem volt díjemelés, ezért azt kéri, hogy mindenféleképpen hagyjon 
jóvá valamiféle díjemelést a képviselőtestület. 

Csizmadia  Imre képviselő  elismeri  az  emelés  szükségességét,  de  azt  csak  megfelelő 
előkészítés  és  alátámasztás  után lehetséges.  Ez az anyag  és  ez a  javaslat  nem alkalmas  a 
megvitatására. 

Kis Attila képviselő javasolja, hogy legyen esetlegesen új előterjesztés, de nem érti,  hogy 
miért éppen most kellett ezt a javaslatot megtenni. 

Sóki László képviselő javasolja, hogy az előterjesztéssel  szemben a lakossági vízdíjat 186 
Ft/m3-es árban határozza meg a képviselőtestület. 

Márok Csaba polgármester összefoglalva lemondja, hogy a képviselőtestületben az általános 
vélemény az, hogy a víz árának rendezése indokolt, azonban az előterjesztés ezt részben nem 
támasztja alá, részben pedig nem a koncessziós megállapodásnak megfelelően történt. Mivel 
az előterjesztő kéri az előterjesztés elfogadását,  ezért javasolja, hogy a módosító indítvány 
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szerinti 186 Ft/m3 lakossági díjat fogadja el a képviselőtestület.  Mivel a díj  megállapítása 
rendelettel történik, név szerinti szavazásra kéri a képviselőtestületet. 

A képviselőtestület név szerinti szavazással: 
Bán Balázs képviselő nem
Cseke Ottó képviselő igen,
Csizmadia Imre képviselő nem
Kis Attila képviselő igen,
Salgó József képviselő igen, 
Molnárné Troppert Mária képviselő igen, 
Sóki László képviselő igen,
Tarány Sándor képviselő igen,
Szántó István képviselő nem,
Töttős Tibor képviselő nem
Márok Csaba polgármester igen szavazat. (7 igen és 4 nem szavazat)

Márok Csaba polgármester megállapítja, hogy a képviselőtestület név szerinti szavazással az 
előterjesztett  rendelettervezetet  nem fogadta  el,  tekintettel  arra,  hogy a  rendeletalkotáshoz 
szükséges  többséget  (megválasztott  képviselők több mint  felének igen szavazata  + 1 igen 
szavazat = 8 igen szavazat) nem kapta meg. 

Márok Csaba polgármester elmondja, hogy az Emergency Service BT előterjesztést tett az 
ügyeleti díj emelésére, melyet írásban megkapott a testület. Javasolja, hogy a képviselőtestület 
a díjemeléssel értsen egyet, tekintettel arra, hogy a szolgáltató 2009-re a díjat nem emelte és 
2010-re vonatkozóan pedig az együttműködésben résztvevő valamennyi település képviselői 
elfogadták már az új díjat. A szolgáltatásra nagyon nagy szükségünk van.

A képviselőtestület 11 igen szavazattal – egyhangúlag – az alábbi határozatot hozta:

44/2010.(V.25.) Ök.sz. Határozat

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának Képviselőtestülete az Emergency Service 
Kft.-vel /1138. Budapest, Árva u. 22./ 2004. október 1. napján kelt megbízási 
szerződést – az egyeztető tárgyalásokat követően – a szerződés finanszírozásról szóló 
7. pontját az alábbi a.), b.), c.) ponttal egészíti ki:

a.) Megbízó az 1 pontban foglalt feladatok ellátásáért a mindenkori OEP finanszírozás 
felett 2010. június 1. napjától 14.970 Ft/hó összegű megbízási díjat fizet 
megbízottnak. 
A kifizetés számla ellenében havonta történik a számla kézhez vételétől számított 8 
napon belül.

b.) Megbízó az 1. pontban foglalt feladatok ellátásához nyújtott kiegészítő támogatás 
megállapításánál az OEP által jegyzett lakosságszámra vonatkozó adatokat veszi 
figyelembe. A 2010. május 1-i adatok az alábbiak:
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- Mezőfalva:            4990 fő

c.) A megbízási díj soron következő felülvizsgálata 2011. június 1-től esedékes, a 2010. 
november hónapban benyújtandó pénzügyi terv megvitatása után.

A szerződés többi pontja változatlan.

         Felelős: Márok Csaba polgármester
Határidő: A megbízási szerződés aláírására: 

    2010. június 1. 

Márok  Csaba polgármester  tájékoztatja  a  képviselőtestületet,  hogy  a  Közfoglalkoztatási 
Tervnek megfelelően  foglalkoztatjuk  közhasznú munkásainkat,  de vannak olyanok,  akik a 
saját  határozatunk miatt  azért  esnek ki  ebből  a  lehetőségből,  mert  betöltik  a  határozatban 
meghatározott  életkort.  Néhányuk  munkájára  azonban  továbbra  is  szeretnénk  számítani, 
hiszen  ők  általában  jó  szakemberek,  és  indokolt  lenne  további  foglalkoztatásuk.  A 
Közfoglalkoztatási Terv módosítására tett javaslatot a képviselőtestület tagjai megkapták, kéri 
ennek elfogadását. 

A képviselőtestület 11 igen szavazattal – egyhangúlag – az alábbi határozatot hozta:

45/2010. (V.25.) Ök. sz. Határozata

1.  Mezőfalva  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  az  5/2010.  (I.27.) 
számú  képviselő-testületi  határozatával  elfogadta  Mezőfalva  Nagyközség 
Önkormányzatának  2010.  évi  Közfoglalkoztatási  Tervét,  melynek  3.  pontjában  arról 
határozott,  hogy  a  rendszeres  szociális  segélyre  jogosult  személyeket  a 
közfoglalkoztatásba nem kívánja bevonni.

2. A Képviselő-testület az 1. pontban jelzett határozatát megváltoztatja és 2010. június 
1. napjától lehetővé teszi a szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló 1993. évi 
III.  tv.  37/C. § (4) bekezdésében foglaltak szerint  azon rendszeres szociális  segélyre 
jogosult személy részére a közfoglalkoztatásban való részvételt, aki az önkormányzattal 
kötött  hatósági  szerződésben  vállalja  az  Sztv.  35.  §  (1)  bekezdésében  foglaltak 
teljesítését  és  számára  a  Közfoglalkoztatási  Tervben  foglaltakra  figyelemmel  az 
Önkormányzat a foglalkoztatást biztosítani tudja. 

3. A Képviselő-testület az 1. pontban  jelzett határozatát a tekintetben is megváltoztatja, 
hogy  szükségszerűen,  az  elvégzendő  közfeladat  jellegétől  függően  a  közcélú 
foglalkoztatást napi 6 vagy 8 órás munkaidővel biztosítja.  

Felelős: Márok Csaba polgármester
Határidő: folyamatos
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Márok  Csaba polgármester  elmondja,  hogy  hivatalos  értesítést  kapott  Mezőfalva 
Képviselőtestülete,  hogy  az  Integrált  Közösségi  és  Szolgáltató  Tér  c.  pályázatra  (IKSZT 
művelődési ház felújításra) benyújtott pályázatunk megkapta az igényelt támogatást 51 millió 
Ft-ot.  A  pályázat  utófinanszírozású,  tehát  az  elvégzett  munkák  számlái  után  kapjuk  az 
igényelt támogatási összeget, a szükséges önerőt a képviselőtestület biztosította, ezért most 
arra van szükség, hogy az építési munkák közbeszerzési eljárását megindítsuk, és a kivitelezőt 
kiválasszuk. Kéri a képviselőtestületet, hogy a közbeszerzési eljárás megindítását és annak a 
közbeszerzési szabályzat betartásával történő lebonyolítását a képviselőtestület hagyja jóvá.  

A képviselőtestület 11 igen szavazattal – egyhangúlag – az alábbi határozatot hozta:

46/2010.(V.25.) Ök.sz. Határozat

Mezőfalva  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselőtestülete  az  Integrált 
Közösségi  és  Szolgáltató  Tér  c.  pályázat  közbeszerzési  eljárásával  egyetért,  és 
megbízza a Közbeszerzési  Előkészítő  Bizottságot,  hogy az eljárást  indítsa meg és 
bonyolítsa le a közbeszerzési szabályzatnak megfelelően. 

Felelős: Márok Csaba polgármester
Határidő: folyamatos

Márok Csaba polgármester tájékoztatja a képviselőtestületet, hogy a Mezőfalvi Vigasságok 
vasárnapi programja a szervezők döntésének értelmében elmarad, ill. véglegesen megszűnik. 
Itt a Kondor Kupa megrendezéséről van szó. Erre a napra motoros találkozó lebonyolítására 
érkezett ajánlat. Javasolja, hogy az ajánlatot megvitatás után a képviselőtestület fogadja el és 
így három napos lesz a vigasság programja. 

Ijjas  Gizella művelődésszervező  ismerteti  a  vigasságok  programját  és  az  ezen  belül 
előterjesztett motoros találkozóra tett ajánlatot. 

Bán  Balázs képviselő,  az  Oktatási-  Kulturális  és  Sportbizottság  elnöke  tájékoztatja  a 
testületet, hogy a Kulturális Bizottság ismeri a javaslatot és alkalmasnak tartja, arra, hogy a 
vigasságok harmadik napi programja legyen. 

Márok  Csaba polgármester  tájékoztatja  a  képviselőtestületet  a  LEADER  programok 
elbírálásának állásáról. 

Tájékoztatja a képviselőtestületet, hogy a Dél-mezőföldi Viziközmű Üzemeltető Kft felügyelő 
bizottsága és taggyűlése május 31-én tartja ülését, amelynek fő napirendi pontja a 2009. évi 
beszámoló elfogadása. Erre megfelelő anyag még a mai napig nem érkezett, ill., ami érkezett 
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az  nem  egyértelmű.  Megkérte  Töttős  Tibor  képviselőt,  hogy  vizsgálja  meg  az  eddig 
megérkezett anyagokat, de ő is több ellentmondást talált. Ezért arra kér felhatalmazást, hogy 
csak olyan kérdésekben vállaljon igen döntés meghozatalát, amikben a számok és az adatok 
egyértelműen vannak megfogalmazva. 

A képviselőtestület  felhatalmazza  a  polgármestert,  hogy a  kérésnek  megfelelő  döntéseket 
hozza meg. 

Márok Csaba polgármester Tájékoztatja a képviselőtestületet,  hogy a MEZŐSPORT KFT 
ügyvezetője előterjesztette a KFT beszámolóját. A KFT-n belül tevékenység és pénzmozgás 
2009. évben nem volt,  így kéri a képviselőtestület  egyetértését,  hogy a KFT beszámolóját 
elfogadja. 

A képviselőtestület az előterjesztéssel egyetértett. 

Márok Csaba polgármester más megtárgyalandó ügy nem lévén az ülést bezárta.

K.m.f.

Dr. Woth László             Márok Csaba
       jegyző              polgármester

8


